
نیش��کر با داشتن قدمتی ۱۰۰ ساله در مازندران 
همچنان از گردونه و س��بد حمایتی محروم است و 
تولیدکنندگان آن با مش��کلات فراوان، این محصول 
را تولی��د می کنن��د.  شهرس��تان بهنمی��ر ازجمله 
شهرس��تان های استان مازندران اس��ت که به دلیل 
شرایط خاص اقلیمی و مرغوبیت اراضی، رتبه نخست 
تولید نیشکر را در سطح استان داراست. طبق گفته 
محققان، شکر سرخ بهنمیر به دلیل اینکه تصفیه شده 
نیست و به  صورت ارگانیک کشت می شود، سالم ترین 
شکر دنیاس��ت. بیش از ۱۶۰ هکتار از اراضی بخش 
بهنمیر به کش��ت نیشکر اختصاص دارد.  یک استاد 
دانشگاه در رش��ته تغذیه و محقق در زمینه نیشکر 
در گفت وگو با مهر اظهار کرد: نیش��کر بهنمیر یکی 
از مرغوب ترین و سالم ترین انواع نیشکر در دنیاست 
اما چون اس��تفاده از فواید این محصول تاکنون بین 
مردم فرهنگ س��ازی نشده، بسیاری از مردم با فواید 
و خواص آن ناآش��نا هستند.  موس��ی زاده با اشاره به 
اینکه هیچ کشوری مرغوبیت نیشکر مازندران را ندارد، 
گفت: اما ارزش گذاری نیش��کر در کش��ورهای دیگر 
بیشتر از ایران است.  این استاد دانشگاه با بیان اینکه 
نیشکر بهنمیر در سطح استان عرضه می شود، عنوان 
کرد: اما متأسفانه تاکنون این محصول نتوانسته است 
در عرصه های ملی یا بین المللی عرضه ش��ود. وی با 
اشاره به سابقه 2هزارساله کشت نیشکر در مازندران و 
خواص متعدد غذایی آن اظهار داشت: همه مسؤولان 
باید برای توسعه کش��ت و صنایع تبدیلی و فرآوری 
آن تلاش کنن��د. موس��ی زاده افزود: اگ��ر بخواهیم 
فرهنگ اس��تفاده از محصول نیشکر را در بین آحاد 
جامع��ه نهادینه کنی��م، باید این محصول در س��بد 
محصولات غذایی مردم قرار گیرد. همچنین رئیس 
صنف کشاورزان بابلسر در این باره می گوید: کشاورزی 

می تواند امنیت پایدار کشور را تأمین و تضمین کند 
و کشاورزی توس��عه یافته نیز می تواند کشور ما را از 
وابستگی ها نجات دهد.  اس��رافیل کریمیان با بیان 
اینکه از ابتدای انقلاب تاکنون دولت س��رمایه گذاری 
زیادی در بخش صنعت داشته است و هزاران میلیارد 
تومان اعتبار به این بخش اختصاص داده است، گفت: 
اگر به بخش کشاورزی نیز بیشتر توجه می شد با توجه 
به قابلیت های موجود کش��ور بس��یاری از مشکلات 
جامعه از قبیل بیکاری را نداش��تیم.  شهردار بهنمیر 
نیز با بیان اینکه شکر قهوه ای یا شکر سرخ محصول 
فرآوری ش��ده گیاه نیشکر است که در فصل زمستان 
رونق تازه ای به سبد غذایی خانواده های مازنی و دیگر 
مناطق می بخشد، اظهار کرد: این گیاه قدیمی از تیره 
گندم است که کشت و کار آن در مازندران و بهنمیر 
پیش��ینه ای طولانی دارد. حسین جان جهانی با بیان 
اینکه کشت نیشکر در مازندران قدمتی دیرینه دارد، 

گفت: نیشکر جزو گیاهان صنعتی است که علاوه بر 
مصرف خوراکی دارای خواص دارویی زیادی از جمله 
برای معده، روده و کبد اس��ت. مصرف این محصول 
بویژه برای افرادی که بیماری دیابت دارند مناس��ب 
است. وی با بیان اینکه حمایت مناسب از نیشکرکاران، 
موج��ب ایجاد انگیزه در کش��اورزان و افزایش تولید 
محصول می شود، اظهار کرد: تولید نیشکر تنها منبع 
درآمد و امرارمعاش برخ��ی خانواده های این منطقه 
اس��ت که نیاز به توجه ویژه دارد. ش��هردار بهنمیر با 
تأکید بر ارائه تس��هیلات ارزان قیمت به نیشکرکاران 
و حمای��ت از تولیدات آنها عنوان ک��رد: درحالی که 
اش��تغال و رونق اقتصادی یکی از دغدغه های اصلی 
مسؤولان استان محسوب می شود و از طرفی بسیاری 
از کارشناسان بر اس��تفاده از ظرفیت های اقتصادی 
بومی برای اشتغالزایی و رونق اقتصادی تاکید دارند، 
بسیاری از فرصت های مناس��ب اقتصادی در استان 

مانند تولید ش��کر قرمز که می تواند با تبلیغ مناسب 
جای��ی در بازارهای خارجی نیز پیدا کند، هنوز مورد 
توجه ق��رار نگرفته  و چش��م فعالان ای��ن عرصه به 
دست مسؤولان استان است. یکی از تولیدکننده های 
فرآورده های نیش��کر در بهنمیر با اشاره به سابقه ۳۰ 
ساله فعالیت خود در تولید فرآورده های نیشکر، گفت: 
در کارگاه ما در گذشته نیشکر به صورت سنتی تولید 
می ش��د اما اکنون به ش��کل مکانیزه، مدرن و کاملًا 
بهداش��تی انجام می شود. وی با انتقاد از عدم حمایت 
مسؤولان از تولیدکنندگان نیشکر در بهنمیر اظهار 
ک��رد: این کارگاه برای 8 نفر به  صورت مس��تقیم در 
2 نوبت صبح و شب اشتغالزایی کرده است و با آنکه 
امکان اشتغالزایی برای جوانان بیشتری در این کارگاه 
فراهم اس��ت اما به دلیل عدم حمایت مسؤولان و در 
اختیار نداشتن تسهیلات لازم در حال حاضر امکان 
به کارگیری از نیرو و تولید بیش��تر وجود ندارد.  این 
تولیدکنن��ده اضافه کرد: تمام امکان��ات و تجهیزات 
این کارگاه با س��رمایه شخصی فراهم شده و تاکنون 
هیچ گونه حمایتی از سوی مسؤولان انجام  نشده است. 
وی با بیان اینکه انتظار ما از دولت در اختیار گذاشتن 
تسهیلات لازم جهت توسعه و گسترش کارگاه است، 
گفت: در صورت داش��تن تسهیلات لازم می توانیم با 
استفاده از سیس��تم های پیشرفته این محصولات را 
بسته بندی و به نقاط مختلف کشور صادر کنیم.  در 
ادامه یک تولیدکننده بهنمیری در گفت وگویی اظهار 
ک��رد: با توجه به اینکه یکی از مهم ترین دغدغه های 
مسؤولان ارشد کش��ور ما اشتغالزایی است و جوانان 
زیادی از مش��کل بیکاری رن��ج می برند، چنانچه به 
تولیدکنندگان و واحدهای تولیدی توجه بیش��تری 
ش��ود، می توانند موجب اشتغال بس��یاری از جوانان 

شوند اما متأسفانه هیچ توجهی به این مهم ندارند. 
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اجرای شهر هوشمند از سوی گروه 
بهسازان فردا وابسته به بانک ملت

تفاهمنامه اس��تقرار ش��هر هوشمند میان 
ش��هرداری منطق��ه 2 تهران و گ��روه فناوران 
هوش��مند بهس��ازان فردا با هدف بهره مندی 
از فناوری ه��ای نوی��ن در جهت توس��عه رفاه 
ش��هروندان و ارتقای کیفیت ارائه خدمات در 
سطح منطقه 2 شهرداری تهران به امضا رسید. 
ب��ه گزارش رواب��ط عمومی بان��ک ملت، علی 
حکیم جوادی، مدیرعامل گروه فناوران هوشمند 
بهسازان فردا در مراسم امضای این تفاهمنامه 
گفت: در شهر هوشمند، تمام سازمان ها، مردم 
و دیگر مولفه های شهری به صورت یکپارچه و 
منظم در ارتباطن��د و امیداوریم با امضای این 
تفاهمنامه و پتانس��یل های بالای��ی که در این 
منطقه وجود دارد بتوانیم بهترین خدمات را در 
راستای رسیدن به اهداف پروژه ارائه کنیم. وی 
افزود: هلدینگ بهسازان فردا با سابقه بیش از 
یک دهه تجربه و دانش متمرکز بر حوزه فناوری 
اطلاعات و هوشمندسازی الکترونیک شهرها و 
س��ازمان ها و با سرمایه انس��انی 4 هزار نیروی 
متخصص در قالب 7 ش��رکت زیرمجموعه که 
زنجیره ارزش را از زیرساخت تا نرم افزار پوشش 
می دهند، در حال راهبری پروژه های متنوع در 

سطح کشور است.

توافق بانک ملت و گروه صنعتی ماموت
بان��ک مل��ت و گ��روه صنعتی مام��وت با 
هدف تقوی��ت همکاری و تعام��لات فی مابین 
در جه��ت افزایش تولید و کمک به اش��تغال 
کش��ور، تفاهمنامه امضا کردند. بر اس��اس این 
تفاهمنام��ه که به امضای دکتر محمد بیگدلی 
مدیرعام��ل بانک ملت و دکتر به��زاد فردوس 
و مه��رزاد ف��ردوس از گروه صنعت��ی ماموت 
رسید، س��طح همکاری  های متقابل و مراودات 
بانک��ی طرفین از طری��ق ارائه خدم��ات ویژه 
بانکی به شرکت و شرکت  های وابسته به گروه 
مام��وت، افزایش خواهد یافت. بر این اس��اس، 
بانک ملت انواع خدمات خ��رد و خدمات ویژه 
بانکداری الکترونیک، خدمات اعتباری، خدمات 
س��رمایه گذاری، تامی��ن س��رمایه و کارگزاری 
و همچنی��ن ان��واع خدم��ات ارزی را به گروه 
صنعتی ماموت ارائه خواهد داد. مدت اعتبار این 
تفاهمنامه ۳ سال تعیین شده است که با توافق 

طرفین قابل تمدید خواهد بود. 
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تخصیص 35 میلیارد ریال اعتبار 
برای تکمیل پروژه فاضلاب خمین

مدیرعام��ل ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان 
مرک��زی گفت: ب��رای تکمیل پ��روژه فاضلاب 
خمین که بی��ش از 2۵ کیلومتر آن باقی مانده، 
۳۵ میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافت. عبدالرضا 
خلیلی در نشست با فرماندار شهرستان خمین 
اظهار داشت: تاکنون 2۰۰کیلومتر طرح فاضلاب 
ش��هر خمین انجام ش��ده و در حال حاضر 87 
درصد مردم این شهرستان از فاضلاب برخوردار 
هستند. وی ادامه داد: با پیگیری  های انجام شده 
و با تخصیص اعتبار مورد نیاز تا نیمه اول س��ال 
آینده طرح فاضلاب در این شهرس��تان تکمیل 
می ش��ود و ۱۰۰ درصد مردم تحت پوشش آن 
ق��رار می گیرند. خلیلی با اش��اره ب��ه تامین آب 
خمین بیان کرد: نگرانی درباره تامین آب خمین 
وجود ندارد و ظرف ی��ک ماه آینده و در نهایت 
تا پایان س��ال جاری تامین آب از لحاظ کمی و 

کیفی برای مردم محسوس خواهد شد. 

اعطای تسهیلات توسط بانک آینده 
با مشارکت صندوق توسعه ملی

بان��ک آینده در راس��تای حمای��ت از بخش 
خصوصی به منظور افزایش تولیدات داخلی، توسعه 
صادرات و بویژه ایجاد اشتغال پایدار، با تخصیص 
بهین��ه اعتبارات از محل منابع صندوق توس��عه 
ملی، به س��هم خود در این حوزه، نقش��ی مؤثر و 
مشارکتی فعال داشته است؛ به گونه ای که تاکنون 
مبل��غ 2۳۰۰ )دو هزار و س��یصد( میلیارد ریال، 
برای تأمین سرمایه در گردش واحدهای تولیدی 
فعال در بخش صنعت و معدن، صادرات کالاهای 
صنعت��ی و معدن��ی و فعالیت ه��ای دانش بنیان، 
همچنین تأمین مالی طرح  های صنعتی و معدنی 
دارای توجیه فنی و کارشناسی در مناطق برخوردار 
از محل اعتبارات ریالی توسط این بانک پرداخت 
شده است. گفتنی است حمایت هرچه بیشتر از 
واحدهای تولیدی و ایج��اد ارتباط با صنعتگران 
و کارآفرینان و تس��هیل فرآیندهای انجام کار در 
تأمین مال��ی طرح  های صنعتی و معدنی یکی از 
مهم     ترین اهداف و اولویت  های این بانک اس��ت. 
بانک آینده امیدوار اس��ت با ت��لاش مضاعف در 
»س��ال اقتصاد مقاومتی: تولید- اشتغال« بتواند 
بخش بیشتری از منابع مالی خود را به طرح  های 

دارای اولویت اختصاص دهد.

بانک

دکتر سیدسعید آرام، مدیرکل بهزیستی مازندران 
در حاش��یه کمپین »نه به ک��ودک آزاری، احترام به 
کودکان آری« گفت: یکی از انواع کودک آزاری که در 
جامعه در حال گس��ترش است، غفلت و فقدان توجه 
خانواده ها به کودکان ش��ان اس��ت و روند افزایش آن 
نگران کننده است. دومین پویش »نه به کودک آزاری، 
احترام به کودکان آری« با حضور دکتر آرام مدیرکل 
بهزیس��تی مازندران و دکتر سیده فاطمه پورفاطمی 
معاونت امور اجتماعی بهزیستی استان و قریشی مشاور 

مدیرکل بهزیستی در پارک روشن ساری برگزار شد. 
دکتر آرام افزود: این شیوه کودک آزاری چهره ای پنهان 
دارد و عمدتا در میان اقشار متوسط به بالا بویژه قشر 
مرفه جامعه دیده می شود. وی اظهار داشت: متاسفانه 
امروز در قشر تحصیلکرده و خانواده هایی که از سطوح 
درآمدی و اجتماعی بالایی برخوردارند، پدیده غفلت 

از کودکان به خاطر مشغله بیش از اندازه والدین برای 
کس��ب جایگاه اقتصادی بهتر رو به افزایش است. وی 
افزود: در این نوع از کودک آزاری، والدین چنان درگیر 
مسائل اقتصادی و رفاهی آن هم عمدتا با هدف تامین 
آینده برای کودکان شان می ش��وند که فرصتی برای 
گذران وقت با کودکان ش��ان و ب��روز عاطفه پدری و 

مادری برای ش��ان باقی نمی مان��د. آرام با بیان اینکه 
کودک آزاری غفلت، عواقب و خطرات و آسیب های به 
مراتب سنگین تری در آینده برای جامعه در پی خواهد 
داشت، گفت: اگر کودکان از نظر عاطفی و توجه، مورد 
غفل��ت قرار گیرند، ضمن آس��یب های روحی- روانی 
مهارت های لازم برای مقابله با آسیب های اجتماعی را 
که در دوران نوجوانی و جوانی با آن رو به رو می شوند 
نخواهند آموخت و این وضعیت آس��یب ش��دیدتری 

نسبت به کودک آزاری جسمی بر جای می گذارد. 

پویش»نهبهکودکآزاری«درمازندران
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جشنوارهچقدرتفاوتدارد؟
هیچ��ی! چون یک��ی از بزرگ تری��ن ثمره های 
س��اخت »انزوا« برای من این ب��ود که باید خودم 
باشم. سینمای من همین است. البته در سینمای 
ای��ران مدل های مختلف��ی در زمینه ارائ��ه آثار به 
جشنواره فجر و نسخه ارائه شده برای اکران عمومی 
وجود دارد. روال معمول این اس��ت که چون اغلب 
فیلمسازان در ماه های آخر مانده به جشنواره دست 
به کار می شوند، ترافیک کاری آنها را وادار می کند 
تلاش کنند تا فقط اثرشان را به جشنواره برسانند 
و بعد از جشنواره سرفرصت به برطرف کردن نقاط 
ضع��ف آن بپردازند. البته یک م��دل دیگر هم در 
ارتباط با مجوز گرفتن آثار س��ینمایی وجود دارد. 
آن هم این اس��ت که گروهی اثرش��ان را به نحوی 
برای اک��ران عمومی در ایران آم��اده می کنند که 
به هر ش��کل ممکن از فیلترهای مربوط به مجوز 
نمایش عبور کند ولی همان فیلم را به شکلی دیگر 
تغییر می دهند که وقتی آن را برای جشنواره های 
خارجی می فرستند آنجا خوش شان بیاید و به این 

فیلم جایزه بدهند. 
کم�یهمدرارتباطبامش�کلاتپی�شآمدهدر
ارتباطبااکرانعمومیفیلمواعتراضاتشمابهاین
موضوعصحبتکنیم؛چراازوضعیتاکرانفیلمتان

ناراضیهستید؟
به اعتقاد من ما به عنوان تنها کشور شیعی جهان 
باید برای ماه محرم و صفر از مدت ها قبل برنامه ریزی 

کنیم که برای این دو ماه محصول فرهنگی ویژه آن را 
داشته باشیم؛ چه در سینما و چه در سایر حوزه های 
فرهنگی. فیلم من اصلا برای این فضا تولید نش��ده 

است و نباید در این بازه زمانی پخش شود. 
م�نیکس�واله�مدرارتباطبامحت�وایفیلم
شمادارم.ببینید!ش�مابهعنوانمستندسازیکه
بیش�ترکارهایشدرارتباطباشهداستواردحوزه
فیلمس�ازیداستانیش�دیدامابراینخستیناثر
داستانیخوددستبرسوژهقضاوتکردنگذاشتید
کهتقریباطیاینس�الهاس�وژهمحب�وبجریان
شبهروشنفکریسینمایایرانبودهاست؛اینبرای
منسوالش�دکهچرامرتضیعلیعباسمیرزایی
برایاولیناثرشسراغچنینسوژهایرفتهاست؟

حوزه اخلاق به نظرم اتفاقا یک حوزه فرهنگی 
و اس��لامی و ایرانی است که هرکسی در ارتباط با 
اخلاق کار کند در واقع در ارتباط با یک ارزش کار 
کرده؛ مرزی بین من و تو و دیگران نیس��ت. همه 
در واقع یک حرف مش��ترک را می زنیم. می دانید 
اختلا ف ها از چه زمانی آغاز ش��د؟ از زمانی که ما 
احساس کردیم همه درست ها برای ما است و همه 
اشتباه ها برای آنها! آنها کی اند واقعا؟ من روشنفکر 
نیستم؟ روش��نفکر کیس��ت و چه شکلی است؟ 
متاس��فانه نگاهی طی این سال ها در سینمای ما 
به وجود آمده که گوی��ی که آنها باید حتما درباره 
موضوعاتی مثل قضاوت کردن صحبت کنند و ما 
ح��ق نداریم به این ح��وزه ورود کنیم و باید صرفا 
درباره انقلاب و ش��هدا و... حرف بزنیم ولی به نظر 
من اینگونه نیست. البته شاید شما این را ندانید ولی 

من چند سال پیش خودم را کشتم که درباره یک 
شهید که قصه خیلی جالبی داشت فیلمی بسازم 
ول��ی از من حمایت نکردند. ش��ما می دانید آقای 
وحید جلیلی چند س��ال پیش چقدر تلاش کرد 
تا من فیلمی درباره موضوع تحریم ها بس��ازم ولی 
باز هم هیچکس پشت سر من نیامد؟ شما باورتان 
می شود من می خواستم فیلمی درباره یک جانباز 

مدافع حرم بسازم ولی به من اجازه ندادند؟
یعنیش�مامیخواهیدبگوییدنگذاشتندشمابه

چنینموضوعاتیبپردازید؟
ش��اید ح��الا از دید عده ای من چون دس��ت بر 
سوژه ای مثل قضاوت کردن گذاشتم، حالا تبدیل به 
فیلمس��ازی از جریان »آن طرفی ها« شده باشم اما 
اصلا از این موضوع ناراحت نیستم؛ چرا؟ چون خیالم 
راحت است که خودم هستم و نه دروغ می گویم و نه 

زیرآب کسی را می زنم.  
تاآنج�اکهخبردارمش�مادغدغههای�یهمدر
ارتباطباس�اختاث�ریدرارتباطباماج�رایآغاز
جنگوشهیدجهانآرادارید؛آنراچهزمانیتولید

میکنید؟
ما چند وقت پیش مس��تندی در ارتباط با این 
موضوع ساختیم ولی توقیف شد! واقعیت این است 
که در حال حاضر ش��رایط به شکلی است که فعلا 
نمی شود زیاد در ارتباط با این موضوع صحبت کرد. 
بازهمسینماییمیسازیدیامیخواهیدبهحوزه

مستندسازیبازگردید؟
ان شاءالله اگر ش��راط مهیا شود می خواهم یک 

فیلم سینمایی دیگر بسازم.

مردمدرسینمادنبالقهرمانند


